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OR.BR.0002.20.16 

P R O T O K Ó Ł   Nr  XX/16 

z sesji Rady Gminy Poraj 

w dniu 15 czerwca 2016 roku 

Urząd Gminy w Poraju ul. Jasna 21 

sala narad nr 220 

    czas trwania obrad 1100 – 1345  

 

XX sesję Rady Gminy Poraj otworzyła i prowadziła p. Katarzyna Kaźmierczak - 

Przewodnicząca Rady Gminy. 

Ustawowy skład Rady - 15 radnych. 

W sesji uczestniczyło -15 radnych. 

Porządek  obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokółów z sesji Rady Gminy Poraj: 

 3.1. Nr XVIII/16 z dnia 29 kwietnia 2016 roku, 

 3.2. Nr XIX/16 z 3 czerwca 2016 roku. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Poraj od ostatniej sesji. 

5. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady z działalności międzysesyjnej. 

6. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności między sesjami: 

 Komisji Rewizyjnej, 

 Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji, 

 Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych.  

7. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Poraj za 2015 rok – 

wystąpienia: 

 Skarbnika Gminy, 

 Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 

 projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2015, 

 projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Poraj absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2015 rok. 

8. Projekty uchwał w sprawie: 

8.1. uchylenia uchwały Rady Gminy na temat Programu usuwania azbestu i Aktualizacji 

inwentaryzacji azbestu,  

8.2. uchylenia uchwały Rady Gminy na temat Programu usuwania azbestu i Aktualizacji 

inwentaryzacji azbestu,  

8.3. zmiany uchwały NR 144(XVIII)16 Rady Gminy Poraj z dnia 29 kwietnia 2016 r. w 

sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z 

terenu Gminy Poraj do 2032 roku” wraz z „Aktualizacją inwentaryzacji azbestu i 

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Poraj”,  

8.4. utworzenia i przystąpienia do Spółdzielni Socjalnej PORACTIVE, w ramach wsparcia 

finansowego projektu "Jurajski Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej", 
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8.5. zatwierdzenia i przyjęcia do wdrażania „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Poraj”, 

8.6. zatwierdzenia projektu oraz wniesienia wkładu własnego do projektu pt. „Wzmocnienie 

kompetencji kluczowych uczniów w Gminie Poraj”, 

8.7. zaopiniowania projektu aglomeracji Poraj, 

8.8. zmiany planu sieci publicznych szkół podstawowych, gimnazjów oraz przedszkoli w 

Gminie Poraj oraz granic ich obwodów, 

8.9. stanowiska w zakresie utworzenia niezależnego Śląskiego Instytutu Onkologii, 

8.10. zmian w budżecie Gminy Poraj,  

8.11. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 2016-2030, 

8.12. wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego, 

8.13. przystąpienia Gminy Poraj do Stowarzyszenia ds. Rozwoju Społeczeństwa 

Informacyjnego Subregionu Północnego Województwa Śląskiego, 

8.14. zatwierdzenia projektu oraz wniesienia wkładu własnego do projektu pt. „Odkrywamy 

Świat w przedszkolu w Żarkach Letnisko”, 

8.15. uchwalenia regulaminu korzystania z placów zabaw oraz obiektów sportowych 

będących własnością Gminy Poraj, 

8.16. utworzenia strefy biwakowania i strefy wypoczynku oraz określenia zasad korzystania z 

tych stref, 

8.17. przystąpienia Gminy Poraj do porozumienia z Powiatem Myszkowskim.  

9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Sprawy organizacyjne. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

Przebieg obrad: 
 

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Przewodnicząca p. Katarzyna Kaźmierczak otworzyła XX sesję Rady Gminy Poraj      

o godzinie 1100. W pierwszej kolejności powitała przybyłych gości – lista obecności stanowi 

załącznik nr 1. W oparciu o listę obecności radnych (załącznik nr 2) stwierdziła quorum do 

podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. 

 

Ad.2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

 Proponowany porządek obrad (załącznik nr 3) Radni, jednostki organizacyjne i 

pomocnicze Gminy otrzymały w ustawowym terminie. Przewodnicząca przypomniała 

radnym, że na komisjach otrzymali dodatkowe projekty uchwał, które zostały dopisane w 8 

punkcie sesji w podpunktach 8.12 do 8.16. Oprócz tego w imieniu Wójta p. Łukasza Stachery 

Przewodnicząca poprosiła radnych o wpisanie do punktu 8 porządku obrad w podpunkcie 

8.17 jeszcze jednego projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Poraj do 

porozumienia z Powiatem Myszkowskim – dokument został rozdany wszystkim radnym a 

omówiony zostanie w trakcie procedowania tegoż projektu. Następnie zarządziła głosowanie 

nad dopisaniem powyższych projektów uchwał do porządku sesji. 

Wynik głosowania – jednogłośnie. 

Wobec braku uwag, co do porządku obrad przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

Porządek XX sesji został uchwalony 14 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się. 
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Ad.3. Przyjęcie Protokółów z sesji Rady Gminy Poraj: 

 Protokoły z dwóch ostatnich sesji były wyłożone w Biurze Rady oraz w sali przed 

dzisiejszymi obradami. Po zapoznaniu się z nimi radni bez uwag uchwalili zarówno treść         

protokołu Nr XVIII/16 z dnia 29 kwietnia 2016 roku - wynik głosowania: „za” – 15 głosów 

jak i treść protokołu Nr XIX/16 z nadzwyczajnej sesji z dnia 3 czerwca bieżącego roku – 

wynik głosowania:” jednogłośnie”. 

 

Ad.4. Informacje z pracy Wójta od ostatniej sesji. 

 Wójt odczytał „Informacje” o pracy poszczególnych Referatów i jednostek 

organizacyjnych Gminy – jak w załącznikach od nr 4 do 8. 

 

Ad.5. Informacja Przewodniczącej Rady z działalności międzysesyjnej. 

 Załącznik nr 9 do niniejszego protokołu to informacja z działalności Przewodniczącej 

Rady za okres od 29 kwietnia do 15 czerwca 2016 roku, która została odczytana przez            

p. K. Kaźmierczak. 
 

Ad.6. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji: 

 Przewodnicząca Rady udzielała kolejno głosu: 

1) P. Andrzejowi Ludwikowskiemu – Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej (KR), 

który przedstawił porządek posiedzenia z dnia 13 maja 2016 roku: 
1. Uzupełnienie informacji dot. sprawozdań finansowo-rzeczowych za rok 2015 dot. 

Klubów sportowych, żeglarskich i innych organizacji pożytku publicznego i 

Stowarzyszeń. 

2. Ocena pracy i działalności Wójta Gminy za 2015 rok. 

3. Analiza sprawozdań finansowych za 2015 rok. 

4. Analiza budżetu Gminy za rok 2015 – ciąg dalszy. 

5. Przygotowanie wniosku do RIO dotyczącego absolutorium. 

 oraz porządek obrad z dnia 13 czerwca 2016 rok:   

1. Uzupełnienie informacji dot. sprawozdań finansowo-rzeczowych za rok 2015 dot. 

Klubów sportowych, żeglarskich – udział Prezesów Klubów. 

2. Informacja na temat funkcjonowania gospodarki śmieciowej w Gminie - realizacja 

odbioru śmieci od Firm. 

3. Informacja na temat funkcjonowania gospodarki śmieciowej w Gminie: 

 wykaz ściągalności opłat w stosunku do planu - wynik finansowy za rok 2015, 

 realizacja ściągalności opłat od właścicieli domków letniskowych (osób 

zamieszkałych okresowo). 

4. Analiza skarg, jakie wpłynęły w roku 2015 do Urzędu Gminy. 

 

Przewodniczący wspomniał również, że w dniu 12 maja 2016 roku odbyło się wspólne 

posiedzenie Komisji Rady Gminy, na którym zajmowano się takimi tematami jak: 

1. Analiza realizacji zobowiązań podatkowych i ich egzekucja za 2015 rok. 

2. Informacja na temat stanu i wykorzystania mienia komunalnego Gminy oraz 

przedstawienie kryteriów przydziału mieszkań komunalnych. 

3. Informacja na temat uregulowania stanu prawnego dróg w Gminie. 

4. Informacja na temat dochodów z dzierżawy mienia komunalnego. 

5. Uzupełnienie informacji dot. Sprawozdań finansowo-rzeczowych za rok 2015 dot. 

Klubów sportowych, żeglarskich i innych organizacji pożytku publicznego i 

Stowarzyszeń. 

6. Projekty organizacyjne szkół i przedszkoli na rok szkolny 2016/2017. 
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7. Omówienie stanu przygotowań do sezonu wakacyjnego w aspekcie 

bezpieczeństwa. 

8. Przedstawienie informacji dotyczącej zabezpieczenia imprez i uroczystości 

masowych organizowanych w Gminie Poraj.  

 

2) P. Sylwestrowi Sawickiemu – Przewodniczącemu Komisji ds. budżetu oraz 

gospodarki komunalnej i inwestycji, który poinformował, że 14 czerwca 2016 roku 

Komisja zajmowała się takimi tematami jak: 

1. Analiza realizacji zobowiązań podatkowych i ich egzekucja za 2015 rok. 

2. Informacja na temat stanu i wykorzystania mienia komunalnego Gminy oraz 

przedstawienie kryteriów przydziału mieszkań komunalnych. 

3. Informacja na temat uregulowania stanu prawnego dróg w Gminie. 

4. Informacja na temat dochodów z dzierżawy mienia komunalnego. 

5. Informacja na temat inwestycji z zakresu wodociągów w roku 2015. 

6. Informacja dotycząca realizacji budowy kanalizacji i oczyszczalni w Gminie za rok 

2015 – egzekwowanie podłączenia posesji do istniejącej sieci (wykaz sołectwami). 

7. Analiza materiałów sesyjnych. 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2015 rok. 

9. Uzupełnienie informacji dot. sprawozdań finansowo-rzeczowych za rok 2015 dot. 

Klubów sportowych, żeglarskich. 

 

3) P. Jolancie Kozak – Przewodniczącej Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw 

społecznych, która przytoczyła porządek obrad z dnia 13 czerwca 2016 roku: 

1. Projekty organizacyjne szkół i przedszkoli na rok szkolny 2016/2017. 

2. Analiza bieżącego funkcjonowania opieki zdrowotnej na terenie Gminy. 

3. Opiniowanie uchwał. 

4. Informacja z przeglądów placów zabaw, boisk wielofunkcyjnych i obiektów 

sportowych na terenie Gminy Poraj – protokoły BHP. Zabezpieczenie mienia 

komunalnego na obiektach sportowo – rekreacyjnych. 

5. Przedstawienie informacji z realizacji Programu „500+” przez Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju. 

 

Następnie o udzielenie głosu poprosiła radna p. Zdzisława Polak, która zapytała 

Przewodniczącego KR p. Ludwikowskiego o to, czy zapoznał się z protokołem kontroli 

przeprowadzonej w Urzędzie Gminy przez Regionalną Izbę Obrachunkową (RIO) w ostatnim 

czasie. Według niej taka analiza nie miała miejsca ponieważ ona sama o wynikach kontroli 

dowiedziała się z prasy. Radny Ludwikowski wyraził zdziwienie nieobecnością radnej Polak 

na ostatnim posiedzeniu KR, ponieważ wówczas z pewnością uzyskałaby potrzebne jej 

informacje.  

 

Ad.7. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Poraj za 2015 rok. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 

2015 zawarte w Zarządzeniu Wójta Gminy Poraj Nr 3/2016/B z 25 marca 2016 roku – zał. nr 

10 - było przedmiotem analizy Komisji Rady oraz kontroli Komisji Rewizyjnej i udzieliła 

kolejno głosu: 

 Skarbnikowi Gminy p. Jadwidze Zasik, która zapoznała uczestników sesji z Uchwałą 

Nr 4200/VII/63/2016 z dnia 7 kwietnia 2016 r. VII składu Orzekającego Regionalnej 
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Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Poraj sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 rok wraz z informacją o 

stanie mienia komunalnego – zał. nr 11 do protokołu, 

 Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej p. Andrzejowi Ludwikowskiemu, który 

przytoczył treść: 

 Uchwały Nr 3/16 Komisji Rewizyjnej (KR) z dnia 13 maja 2016 r. w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Poraj wraz z opinią KR 

do tegoż wniosku – dokumenty te stanowią załącznik nr 2 do protokołu nr 

5/16 Komisji Rewizyjnej z dnia 13 maja bieżącego roku,   

 Uchwały Nr 4200/VII/101/2016 z dnia 19 maja 2016 r. VII Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie 

zaopiniowania wniosku KR Rady Gminy Poraj – zał. nr 12, 

Następnie Przewodnicząca zarządziła dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania 

budżetu.   W związku z brakiem pytań poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady p. Andrzeja 

Pawłowskiego o odczytanie następujących dokumentów: 

 projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2015. 

Uchwałę  Nr 156(XX)16 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 

2015 Radni Gminy Poraj zatwierdzili w głosowaniu, w którym uczestniczyło 15 radnych.  

Za przyjęciem Uchwały głosowało 14 radnych, 1 osoba była przeciwna. Przedmiotowa 

uchwała to zał. nr 13 do protokołu. 

 projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Poraj absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2015 rok. 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak poinformowała, że uchwałę w sprawie absolutorium Rada 

Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady i zarządziła 

głosowanie po zakończeniu którego stwierdziła, że Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Poraj absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok została podjęta 14 

głosami „za” przy 1 głosie przeciwnym. 

Uchwała Nr 157(XX)16 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Poraj absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2015 rok stanowi załącznik nr 14 do protokołu sesyjnego. 

 

Przewodnicząca  ogłosiła 10 minutową przerwę w obradach, w trakcie której 

pogratulowano Wójtowi otrzymania absolutorium. On sam również bardzo podziękował 

wszystkim za trud i ciężką pracę włożoną w to, aby Gmina Poraj znalazła się na tak wysokim 

poziomie. 

 

Ad.8. Projekty uchwał. 

 Przewodnicząca poinformowała, że z przyczyn zdrowotnych z dalszej części 

posiedzenia zwolnił się radny p. Krzysztof Szustak a następnie poprosiła aby 

Wiceprzewodniczący p. Andrzej Pawłowski odczytał kolejno projekty uchwał, które zostały 

zapisane w porządku sesji: 

Na sali zauważono również nieobecność radnych: p. Mariusza Karkochy oraz p. Tomasza 

Klimka. 

8.1. Uchwała Nr 158(XX)16 w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy na temat 

Programu usuwania azbestu i Aktualizacji inwentaryzacji azbestu  (zał. nr 15). 

 Za przyjęciem uchwały  głosowało – 12 radnych. 

Na posiedzenie wrócił p. T. Klimek. 

8.2. Uchwała Nr 159 (XX)16 w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy na temat 

Programu usuwania azbestu i Aktualizacji inwentaryzacji azbestu (zał. nr 16). 
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  Za przyjęciem uchwały głosowało13 radnych. 

Na salę narad powrócił radny p. M. Karkocha. 

8.3. Uchwała Nr 160(XX)16 w sprawie zmiany uchwały Nr 144(XVIII)16 Rady Gminy 

Poraj z dnia 29 kwietnia 2016 r. w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i 

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Poraj do 2032 roku” wraz z 

„Aktualizacją inwentaryzacji azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Poraj” (zał. nr 17). 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

8.4. Uchwała Nr 161(XX)16 w sprawie utworzenia i przystąpienia do Spółdzielni 

Socjalnej PORACTIVE, w ramach wsparcia finansowego projektu „Jurajski Ośrodek 

Wsparcia Ekonomii Społecznej” (zał. nr 18). 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

W związku z procedowaniem tego dokumentu pytania mieli: 

 p. Z. Polak pochwaliła inicjatywę, ale jednocześnie wyraziła obawę, że spółdzielnia 

taka może być fabryką zatrudnienia dla pracowników Urzędu Gminy, których jej 

zdaniem jest nadmiar – spółdzielnia ma na celu przywrócenie na rynek pracy osób 

zagrożonych wykluczeniem społecznym, poprzez prowadzenie wspólnego 

przedsiębiorstwa oraz umożliwienie osobom pozostającym bez pracy i 

niepełnosprawnym aktywizacji zawodowej, zatem przeniesienie urzędników „pod 

skrzydła” spółdzielni nie jest możliwe” tłumaczył Wójt p. Łukasz Stachera. Dodał 

także, że spółdzielnia socjalna powstaje z racji tego, że brakuje pracowników. Jej 

utworzenie nie wygeneruje żadnych kosztów, oprócz wkładu w wysokości 46 tyś. zł. 

Wkład ten zostanie przeznaczony na wyposażenie takie jak traktorek do koszenia 

trawy oraz kosy. Zakres jej działalności, który został przedstawiony w statucie jest 

bardzo szeroki tzn. może pozyskiwać drewno, prowadzić rozbiórkę obiektów 

budowlanych, przygotowywać tereny pod budowę, wykonywać instalację elektryczną 

czy wodno-kanalizacyjną, może również zajmować się tynkowaniem, malowaniem, 

tapetowaniem, wykonywanie robót wykończeniowych, transportem, wynajmem i 

dzierżawą maszyn rolniczych czy informacją turystyczną. Generalnie po dokładnym 

przeanalizowaniu taka spółdzielnia może przynieść Gminie i mieszkańcom tylko 

korzyści. Jeśli natomiast nie przynieście zamierzonego rezultatu, to po zakończeniu 

projektu można z niej zrezygnować. 

 p. A. Ludwikowski zastanawiał się czy faktycznie jest na taką spółdzielnie społeczne 

zapotrzebowanie oraz zapytał o stronę organizacyjną i koszty jej funkcjonowania – 

zapotrzebowanie jest z pewnością, spółdzielnia jest otwarta i mogą przystępować do 

niej osoby prawne lub pracownicy po roku pracy. Każdy może być członkiem, ale nie 

ma z tego korzyści, ponieważ muszą dać wkład własny, choćby w postaci pracy. 

Organizacja pracy jest tak zaplanowana, aby koszty związane z działalnością np. z 

księgowością były jak najniższe. Na początek musimy zatrudnić 5 osób – wyjaśnił 

kierownik Referatu GK p. A. Zaczkowski, ponieważ otrzymamy 1750 zł na osobę 

wsparcia pomostowego, a ze zleceń pokryjemy koszty dodatkowe. Nie przewidujemy 

tworzenia kosztów dla samej idei kosztów. 

 Sołtys Żarek Letnisko (ŻL) p. Andrzej Kamiński zapytał ile osób będzie w zarządzie 

spółdzielni a ile ewentualnie w radzie nadzorczej i czy rada sołecka może być 

członkiem takiej spółdzielni – kierownik Zaczkowski prosił, aby nie mylić pojęcia 

spółdzielnia ze spółką prawa handlowego, ponieważ w pierwszym przypadku kapitał 

zakładowy nie istnieje. Założenie jest takie, że rada nadzorcza pojawia się, gdy jest 

więcej niż 15 członków a na razie jest 2. 

8.5. Uchwała Nr 162(XX)16 w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do wdrażania „Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Poraj” (zał. nr 19). 
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Uchwała została przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

8.6. Uchwała Nr 163(XX)16 w sprawie zatwierdzenia projektu oraz wniesienia wkładu 

własnego do projektu pt. „Wzmocnienie kompetencji kluczowych uczniów w Gminie 

Poraj” (zał. nr 20). 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

8.7. Uchwała Nr 164(XX)16 w sprawie zaopiniowania projektu aglomeracji Poraj (zał. nr 

21). 

Uchwała została przyjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie przeciwnym. 

Radni p. Ludwikowski oraz p. Polak zgłosili brak załączników do tego dokumentu, które 

niezwłocznie zostały dostarczone. Wójt p. Ł. Stachera udzielił wyjaśnień na temat potrzeby 

zatwierdzenia tej uchwały. Przypomniał, że tego typu dokumenty były już procedowane, 

tylko dla innych aglomeracji i mają służyć przede wszystkim zwiększonej szansie uzyskania 

np. dofinansowania do budowy czy remontu kanalizacji. 

8.8. Uchwała Nr 165(XX)16 w sprawie zmiany planu sieci publicznych szkół 

podstawowych, gimnazjów oraz przedszkoli w Gminie Poraj oraz granic ich obwodów 

(zał. nr 22). 

Uchwała przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

8.9. Uchwała Nr 166(XX)16 w sprawie stanowiska w zakresie utworzenia niezależnego 

Śląskiego Instytutu Onkologii (zał. nr 23). 

Uchwała przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

8.10. Uchwała Nr 167(XX)16 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj (zał. nr 24). 

Uchwała przyjęta 13 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się. 

Radna p. Polak zapytała, dlaczego wydatki na wynagrodzenia ujęte w załączniku nr 2 tego 

dokumentu uległy zwiększeniu, co spotkało się ze zdziwieniem Skarbnika Gminy, ponieważ 

takich zapisów z pewnością nie ma. Możliwe, że radna sięgnęła do nieaktualnych materiałów 

sesyjnych. 

8.11. Uchwała Nr 168(XX)16 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Poraj na lata 2016-2030 (zał. nr 25). 

Uchwała przyjęta 13 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się. 

8.12. Uchwała Nr 169(XX)16 w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego (zał. nr 26). 

Uchwała przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

Sołtys ŻL p. Kamiński poprosił kierownika Referatu GK p. Zaczkowskiego o wyjaśnienie 

sensu tej uchwały – opłaty za zajęcie pasa drogowego stanowią dochód Gminy i są wnoszone 

np. za umieszczenie w pasie drogowym dróg gminnych reklamy lub z racji wykonywanych 

prac ustawiane są maszyny albo przeprowadzone są media. Wspomniana uchwała jest 

aktualizacją poprzedniej i podobnie jak inne tego typu dokumenty zostanie zamieszczona w 

Biuletynie Informacji Publicznej (BIP) 

Uchwała przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

8.13. Uchwała Nr 170(XX)16 w sprawie przystąpienia Gminy Poraj do Stowarzyszenia ds. 

Rozwoju Społeczeństwa Informacyjnego Subregionu Północnego Województwa 

Śląskiego (zał. nr 27). 

Uchwała przyjęta 13 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się. 

8.14. Uchwała Nr 171(XX)16 w sprawie zatwierdzenia projektu oraz wniesienia wkładu 

własnego do projektu pt. „Odkrywamy Świat w przedszkolu w Żarkach Letnisko” (zał. 

nr 28). 

Uchwała przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

8.15. Uchwała Nr 172(XX)16 w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z placów 

zabaw oraz obiektów sportowych będących własnością Gminy Poraj (zał. nr 29). 

Uchwała przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 
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Radny p. Ludwikowski zastanawiał się, czy rzeczywiście w kompetencji Rady Gminy leży 

zajmowanie się tego typu sprawami jak regulaminy placów zabaw oraz poprosił, aby do 

Regulaminu korzystania ze skałki wspinaczkowej w Poraju dopisać dodatkowy punkt w 

brzmieniu „zabrania się dewastowania amortyzującej warstwy żwirowej poprzez rzucanie 

kamykami (żwirem) na skałkę oraz wyrzucania kamyków na bieżnię orlika” (zał. nr 30)  – 

Radca Prawny p. Monika Stańczyk Mroczko przedstawiła podstawę prawną zgodnie z 

Ustawą o Samorządzie Gminnym, na bazie której radni decydują o warunkach korzystania z 

takich właśnie miejsc. 

Salę obrad opuściła radna p. Małgorzata Rodek. 

8.16. Uchwała Nr 173(XX)16 w sprawie utworzenia strefy biwakowania i strefy 

wypoczynku oraz określenia zasad korzystania z tych stref ( zał. nr 31). 

Uchwała przyjęta jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Na posiedzenie powróciła p. M. Rodek. 

8.17. Uchwała Nr 174(XX)16 w sprawie przystąpienia Gminy Poraj do porozumienia z 

Powiatem Myszkowskim (zał. nr 32). 

Uchwała została przyjęta 13 głosami „za”, 1 osoba była przeciwna. 

Radna p. Z. Polak powiedziała, że jest przeciwna temu, aby pomagać Powiatowi, ponieważ 

jest on na tyle zamożny, że może sobie sam poradzić z taką inwestycją jak budowa chodnika. 

Swoje uwagi motywuje tym, że my jako Gmina mamy swoje własne potrzeby, na które 

powinniśmy w pierwszej kolejności zwrócić uwagę. W związku z wypowiedzią radnej 

Przewodniczącej p. K. Kaźmierczak nasunęło się stwierdzenie, że w sytuacji gdy pomocy 

będzie wymagała zaplanowana, podobna inwestycja np. w ŻL to zdecydowanie nie 

powinniśmy  liczyć na pomoc sąsiednich Gmin czy Powiatu.  

Wójt p. Ł. Stachera nie zdziwił się krytyczną postawą p. Polak, zauważył jednak, że 

wszystkie potrzeby w ŻL, o których wspomniała radna są zaplanowane i z pewnością już są 

lub w najbliższej przyszłości będą realizowane. Nie rozumie egoistycznej postawy radnej tym 

bardziej, że sąsiednie Gminy już zaakceptowały ten projekt. Nasz sprzeciw nie będzie dobrze 

świadczyć o Gminie Poraj i może rzutować na wypracowane dobre stosunki z władzą 

Powiatu.  

 

Ad. 9. Zapytania i wolne wnioski. 

 Przewodnicząca p. Katarzyna Kaźmierczak udzielała głosu radnym oraz uczestnikom 

sesji w następującej kolejności: 

1) p. Katarzyna Rzepka: 

 podziękowała za wykonanie remontu ulicy Jurajskiej i Letniskowej w 

Masłońskim oraz poprosiła, aby ekipa nie zapomniała również po sobie 

posprzątać, 

 zwróciła uwagę na konieczność zainstalowania znaków drogowych oraz 

wycięcia trzech drzew stojących przy ulicy Letniskowej. 

2) p. E. Sitek była zainteresowana terminem zakończenia prac na ulicach Gwiezdnej i 

Zachodniej w Poraju. 

3) p. Z. Polak zapytała o: 

  termin rozpoczęcia budowy II etapu kanalizacji, 

 remont ulicy Słonecznej i Letniskowej w ŻL, 

 sposoby walki z zanieczyszczeniem rzeki Czarka w ŻL, 

 sposób przekazywania materiałów archiwalnych interesantom, ponieważ 

uzyskała informacje od pracowników Urzędu Gminy, że aby uzyskać 

dokumenty dot. Rzeki Czarka należy najpierw zwrócić się z wnioskiem na 

piśmie o udostępnienie danych, 

 parkan w ŻL, 
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 chciała wiedzieć czy w Urzędzie Gminy jest zatrudniona córka p. Koszeli, 

Naczelnik Regionalnej Izby Obrachunkowej, ponieważ jeżeli tak jest 

faktycznie to jej zdaniem można to uznać jako konflikt interesów. 

Sale narad opuściła p. Elżbieta Sitek. 

4) p. Krzysztof Klimek zwrócił uwagę na słabe ciśnienie wody w ŻL. 

5) P. Małgorzata Rodek poprosiła o wykonanie odwodnienia budynku wielofunkcyjnego 

w Jastrzębiu. 

Posiedzenie opuściła Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak przekazując jednocześnie chwilowe 

prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu p. A. Pawłowskiemu. 

6) Sołtys ŻL p. A. Kamiński poprosił o wprowadzenie zakazu naklejania ogłoszeń w 

miejscach innych niż tablice ogłoszeń. 

7) Sołtys Poraja p. Barbara Caban podziękowała za uzupełnienie oświetlenia ulicznego w 

Poraju. 

8) Dyrektor Przedszkola w ŻL p. Joanna Sawicka złożyła podziękowania na ręce Wójta 

za pozyskanie środków zewnętrznych dla Żłobka i Przedszkola w ŻL i obiecała, że 

będą wykorzystane rzeczowo i celowo. 

9) Sołtys wsi Gęzyn p. Jan Podsiadlik podziękował za wykonanie odwodnienia w 

Gęzynie i poprosił o rozszerzenie tych prac na drugą stronę. 

10) p. Wiesław Popielak korzystając z okazji zaprosił wszystkich obecnych na prezentację 

tomiku poezji „Almanach Klubu Pod Strofą” oraz podzielił się dygresją, że często 

ludzie dyskutują na dany temat nie mając jednocześnie o nim zielonego pojęcia. 

Na sale powróciły p. E. Sitek i p. K. Kaźmierczak.    

 

Wójt Gminy p. Ł. Stachera udzielił odpowiedzi: 

 ulica Letniskowa w Masłońskim nie jest jeszcze skończona więc z pewnością pojawią 

się tam znaki, natomiast kwestia drzew musi być sprawdzona, 

 II atak kanalizacji w ŻL rozpocznie się jak tylko spłyną środki unijne na ten cel, 

 remont ulicy Letniskowej i Słonecznej w ŻL rozpocznie się jak tylko ekipa z 

Myszkowa skończy swój odcinek drogi, 

 sprawa parkanu jest przygotowana i ruszy jak tylko zorganizuje się grupa osób do 

zamontowania płotu, 

 potrzeba uzyskania informacji z Urzędu Gminy zgodnie z przepisami wymaga 

złożenia stosownego wniosku na piśmie aby nie doszło do pomówień, że informacje 

wydostają się na zewnątrz Urzędu, 

 córka p. Koszeli faktycznie pracuje w Urzędzie Gminy jako pomoc administracyjna, 

ponieważ każdy ma szansę pracować i nie należy nikogo wykluczać tym bardziej, że 

jest to osoba wykształcona i kompetentna, 

 na dzień dzisiejszy nie ma szans na poprawę ciśnienia wody w ŻL, jedyna możliwość 

to ograniczyć pobór wody, 

 w okresie wakacyjnym będzie wykonane odwodnienie budynku w Jastrzębiu, 

 będą starania, aby pracownicy powstałej Spółdzielni PORACTIVE dbali o estetykę 

nie tylko ŻL ale również całej Gminy, 

 w pozyskiwaniu środków dla placówek oświatowych faktycznie zrobiono duży krok 

co zresztą zostało  zauważone między innymi przez delegacje zagraniczne, 

  w okresie wakacyjnym powinny być zakończone remonty wszystkich planowanych 

ulic w Poraju. 
  

Ad.10. Sprawy organizacyjne. 

 Przewodnicząca p. Kaźmierczak przypomniała radnym o lipcowym wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rady. 
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Ad.13.Zamknięcie sesji. 

 W związku z tym, iż porządek  XX sesji został wyczerpany Przewodnicząca                 

p. K. Kaźmierczak zamknęła obrady o godzinie 1345. 

 

 

Protokolant 

 

Agnieszka Dudek       

                Przewodnicząca  

                          Rady Gminy Poraj 

 

 

          Katarzyna  Kaźmierczak 

 

 

   
 


